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PROTOKÓŁ NR IV/16 

z zebrania z mieszkańcami Sołectwa Kujawska 

22 listopada 2016 r. 

 

T. Głowski – Przewodniczący Soł. Kujawska – powitał władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak, kolejne zaplanowano na godz. 17.15. 

W II terminie zebrania – uczestniczy 29 mieszkańców 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – przedstawił zebranym informacje dot. kaskadyzacji Dolnej 

Wisły. Zwrócił się z prośbą do mieszkańców aby podpisali się pod listą mieszkańców 

popierających budowę stopnia wodnego w Siarzewie oraz za budową kolejnych stopni  

w ramach kaskadyzacji Dolnej Wisły. 

Kolejny etap do budowa portu rzecznego, który będzie obsługiwał m.in. porty morskie – to 

szansa na rozwój naszego miasta.  

Ponadto Dyrektor poinformował o możliwości skorzystania ze środków finansowych na 

sterylizację i kastrację kotów. Właściciele zwierząt mogą zgłosić się w tej sprawie do 

Wydziału Utrzymania Miasta przy ul. Toruńskiej 8. 

W styczniu 20127 r. zostanie przedłożony Radzie Miejskiej projekt uchwały dot. Programu  

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

miasta i gminy Solec Kujawski w 2017 roku. Z projektem programu można zapoznać się na 

stronie BIP. 

 

M. Szmyt – Zboińska – problem bezdomności zwierząt jest mało nagłośniony.  

 

T. Głowski – zwierzęta bezdomne przyjmuje Zakład Gospodarki Komunalnej, często też 

dzięki nagłaśnianiu przez strony internetowe zwierzęta znajdują właścicieli. Apel do osób, 

które dokarmiają zwierzęta, aby włączyły się również w akcję ich odławiania.  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – WUM wypożycza klatkę do wyłapywania kotów 

wolno żyjących, w których można przetransportować koty do sterylizacji. Zaapelowała aby 

nie dokarmiać kotów mlekiem.  

 

http://archiwum.soleckujawski.pl/solec/bip/web/uploads/pub/pages/page_640/text_images/uchwala_111_15.pdf
http://archiwum.soleckujawski.pl/solec/bip/web/uploads/pub/pages/page_640/text_images/uchwala_111_15.pdf
http://archiwum.soleckujawski.pl/solec/bip/web/uploads/pub/pages/page_640/text_images/uchwala_111_15.pdf
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B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – przedstawiła budżet i inwestycje na 2017 rok. 

 

Budżet: 

Dochody budżetowe zaplanowano na 2017 rok w wysokości 82 mln zł, wydatki budżetowe 

zaplanowano w wysokości ponad 76 mln zł. Dochody bieżące w wysokości ponad 68 mln zł, 

wydatki majątkowe w wysokości ponad13 mln zł. Wydatki bieżące w wysokości ponad 46 

mln zł, wydatki majątkowe w wysokości  ponad 8 mln zł.  

 

Inwestycje:    

- opracowanie dokumentacji na inwestycje, która mają zostać sfinansowane z środków 

finansowych w ramach ZIT, 

- przebudowa i remont ul. Leśnej oraz ul. Garbary, jeśli otrzymamy środki finansowe  

z Urzędu Marszałkowskiego, który planuje przekształcić ul. Leśną z drogi wojewódzkiej na 

drogę gminną, w I kolejności nastąpiłaby przebudowa skrzyżowania ul. Ugory – Powstańców 

– Leśna,    

- uruchomienie przeprawy promowej przez Wisłę na wysokości Solca Kujawskiego  

i Czarnowa (w 2017 r. będzie gotowa dokumentacja na układ drogowy oraz 

zagospodarowanie przyczółków, naprawa ul. Żeglarskiej), budowa promu będzie trwała ok. 

1,5 roku, w III kw. 2018 r. jest szansa na uruchomienie promu,  

- budowa ścieżki rowerowej z Otorowa do Solca, aż do krajowej „10” oraz z Solca do 

Przyłubia aż do krajowej drogi nr „10”, 

- budowa parkingu przy ul. Garbary (targowisko), łącznie z wykonaniem oświetlenia oraz 

kanalizacji deszczowej, 

- budowa ul. Ogrodowej, 

- przebudowa ul. 22 Lipca i ul. Krótkiej (opracowanie projektu), 

 - przebudowa ul. Robotniczej, w ramach rewitalizacji, 

- rozbudowa budynku SP Nr 4 o zaplecze sanitarno - szatniowe , 

- zagospodarowanie budynku po ZSOiZ na potrzeby Szkoły Muzycznej, 

- rozbudowa Centrum Edukacji i Aktywizacji, 

- przebudowa budynku Bydgoska 11 na potrzeby MGOPS,  

- wykorzystanie części budynku przy ul. Kościuszki 12 na żłobek,  

- zagospodarowanie terenów po byłym ogródku jordanowskim (fontanna, ławki itp.) oraz 

skwer przy ul. Toruńskiej 8, 

- budowa groty solnej i sauny przy basenie, 

- modernizacja dwóch świetlic tj. „Jagódka” oraz we wsi Przyłubie, oraz zagospodarowanie 

terenów wokół jeśli pozyskamy środki finansowe np. w ramach LGD czy z konkursów  
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w ramach Funduszu Norweskiego. 

- zakupiono siedziska do SCK, w połowie zakup siedzisk współfinansowany przez Firmę 

Solbet, w 2017 r. dokończenie doposażenia SCK (oświetlenie, nagłośnienie), 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – przedstawiła informację z konferencji w których 

uczestniczyła w Warszawie oraz w Tczewie dot. zagospodarowania i reaktywacji Wisły oraz 

budowy platformy multimodalnej i portów rzecznych. Budowa platformy to szansa rozwoju 

dla naszego miasta. W miesiącu kwietniu ma się odbyć rejs próbny z Gdańska do Warszawy. 

Odnośnie oświetlenia wiele miejsc na terenie Gminy wymaga doświetlenia. Są to duże koszty 

dla Gminy, w miarę posiadanych środków będziemy starali się sukcesywnie tam, gdzie jest 

najpilniejsza potrzeba dostawiać lampy. Na bieżąco śledzimy możliwości pozyskania 

środków finansowych z źródeł zewnętrznych na oświetlenie uliczne. Projekty,  

z których można pozyskać środki finansowe obejmują wymianę oświetlenia, a nie budowę 

nowego. Może uda się wybudować oświetlenie w ramach współpracy z firmą na zasadzie 

„zaprojektuj – wybuduj”. Na zebraniach w okresie wiosennym być może będziemy mieli 

szerszą wiedzę na ten temat.  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – oświetlenia wymaga 159 punktów m.in. ul. 

Młyńska, ul. Cisowa, ul. Lipowa, ul. Klonowa, ul. Topolowa, ul. Średnia od ul. Orzechowej, 

ul. Średnia do ul. Haskiej, ul. Kujawska, ul. Graniczna, ul. Kopernika.  

Ponadto poinformowała, że Solec znalazł się na dziesiątym miejscu spośród gmin miejsko-

wiejskich, w  woj. kujawsko – pomorskim jako jedyna gmina. Ranking przygotowany pod 

kierunkiem prof. Eugeniusza Sobczaka z Wydziału Administracji i Nauk Społecznych 

Politechniki Warszawskiej powstał w oparciu o 15 wskaźników. Ważne były m.in. wydatki 

inwestycyjne na jednego mieszkańca, odsetek wydatków na projekty inwestycyjne, odsetek 

dochodów własnych w dochodach budżetu, liczba osób pracujących i bezrobotnych na 1000 

mieszkańców, liczba podmiotów gospodarczych na 1000 mieszkańców, saldo migracji, liczba 

absolwentów szkół ponadgimnazjalnych czy odsetek mieszkańców korzystających  

z wodociągów, kanalizacji oczyszczalni ścieków. Tak wysoka pozycja jest też zasługą 

mieszkańców naszego miasta.  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG - Gminny Program Rewitalizacji to program, który 

określa działania jakie trzeba wykonać na wskazanym terenie, aby przywrócić mu funkcje 

dawne, nadać nowe w celu zaktywizowania mieszkańców i rozwoju. Program składa się  

z dwóch etapów, pierwszy to wyznaczenie obszaru, drugi etap to sam program. Do tego celu 

powołano zespół, którego przedstawicielem z Sołectwa Kujawska jest Radny Mateusz 
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Czyżewski, moderatora, który będzie kierował pracami, spotkania z grupami mieszkańców 

np. Przedsiębiorców, organizacji pozarządowych itp. GPR został zatwierdzony uchwałą Rady 

Miejskiej i stanowi podstawę do pozyskania zewnętrznych środków finansowych, zwiększa 

możliwość np. uzyskania pozytywnej oceny wniosków o dofinansowanie np. W ramach ZIT. 

Projekty do realizacji to m.in. Zagospodarowanie budynku szkoły przy ul. Kościuszki, 

zagospodarowanie budynku nr 4 na Placu Jana Pawła II, Osiedla Robotniczego. Gmina 

współpracowała również ze studentami UTP w Bydgoszczy, którzy zaprojektowali tereny 

zielone przy Placu Jana Pawła II oraz tereny nadwiślańskie. 

Ponadto przedstawiła wysokości środków finansowych przyznanych Sołectwu Kujawska oraz 

Kołu Gospodyń Wiejskich na działalność w 2017 roku. KGW przyznano kwotę w wysokości 

850 zł, Radzie Sołeckiej na działalność kulturową kwotę w wysokości 5.605 zł, na utrzymanie 

świetlicy, z wyłączeniem wynagrodzeń dla osób zatrudnionych w świetlicy – kwotę  

w wysokości 24.100 zł (stan na dzień dzisiejszy). Kwota ta może ulec zmianie po remoncie 

świetlicy.     

 

Konsultacje społeczne: 

 

C. Ball – Dyrektor WUM – przedstawił zebranym w formie prezentacji multimedialnej 

projekt zagospodarowania świetlicy „Jagódka” oraz terenu wokół wraz z budową zielonych 

siłowni i placu zabaw. Omówione zostały zmiany w zagospodarowaniu części biurowej oraz 

w części pomieszczenia przeznaczonego pod salę komputerową, które to zmiany zostały 

wcześniej uzgodnione z Radą Sołecką przez Referat Realizacji Inwestycji.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – dodała, że w lipcu 2017 r. rozpoczną się prace inwestycyjne 

świetlicy.   

Mieszkańcy nie wnieśli uwag do przedstawione projektu.   

 

Mieszkańcy zgłosili wnioski dot.: 

-  częstych awarii w dostawie prądu do posesji położonych na terenie Soł. Kujawska  

(p. Szmyt – Zboińska) 

C. Ball – Dyrektor WUM – ENEA usunęła awarie na sieciach przesyłowych, zaapelował aby 

śledzić publikowane na stronie internetowej miasta komunikaty dot. awarii w dostawie prądu. 

 

- oświetlenia oraz wykonania progów zwalniających w ul. Jagodowej (p. W. Piekut) 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – wyniesienia staramy się wykonywać tylko na 

skrzyżowaniach tak jak to jest planowane  na osiedlu leśnym. Oświetlenie ul. Jagodowej nie 
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jest przewidziane w planie budżetowych na 2017 rok. 

 

- braku miejsc dla dzieci w przedszkolach na terenie miasta (p. Szmyt – Zboińska), 

T. Substyk – Burmistrz MiG – planujemy wydzierżawić Przedszkolu Niepublicznemu 

„Reksio” pomieszczenie po Szkole Muzycznej pod żłobek,  ponadto Ochronka prowadzona 

przez Siostry Służebniczki również rozbudowała budynek, jednak utworzenie dodatkowego 

oddziału przedszkolnego wymaga zatrudnienia większej liczby Sióstr. Planowane jest 

zwiększenie o dodatkowy oddział przedszkolny miejsc w przedszkolu przy ul. Tartacznej. Od 

2017 r. Gmina musi zapewnić miejsca w przedszkolu wszystkim 3, 4, 5 i 6 – latkom. 

Planujemy też przetarg na sprzedaż terenu przy ul. Ugory pod budowę przedszkola.    

 

- trudności w zaparkowaniu auta przy Przedszkolu „Promyczek”, oraz częstych mandatów 

nakładanych przez policjantów na kierowców, parkujących po przeciwnej stronie parkingu  

(p. J. Kuszaj), 

T. Substyk – Burmistrz MiG – zwróciła się z prośbą do dzielnicowego M. Górko  

o przekazanie sugestii Komendantowi oraz o wyjaśnienie na piśmie powodu ukarania 

mandatami kierowców parkujących przy ul. Tartacznej. Można również rozważyć możliwość 

postawienia tabliczki ograniczającej postój do np. 10 min lub wygospodarowania terenu na 

terenie przedszkola pod miejsca parkingowe dla pracowników przedszkola. Istnieje też 

możliwość zaparkowania aut na dużym parkingu przy Zespole Szkół. 

 

- rozważenia możliwości utworzenia na terenie miasta wybiegu dla psów (p. A. Kamrowska), 

T. Substyk – Burmistrz MiG – w budżecie na 2017 r. inwestycja ta nie została ujęta. 

Rozeznamy temat.  

T. Głowski – zaproponował, aby osoby zainteresowane przygotowały konkretne informacje 

na ten temat np. dot. miejsca powstania wybiegu, w jakiej formie itp. 

 

- złego stanu ul. Kopernika (p. Urbaniak), 

T. Substyk – Burmistrz MiG – droga ta wymaga poszerzenia, musi zostać przygotowany 

projekt oraz opracowana dokumentacja, potem realizacja.  

 

- tymczasowego postawienia lampy solarnej u zbiegu ulicy Jagodowej i Średniej 

(mieszkaniec), 

T. Substyk – Burmistrz MiG – postawienie lampy solarnej to  ok. 15 tys. zł. Stawiając ją 

blisko lasu (zacienione miejsce), nie wiadomo czy spełniłaby swoją rolę.  

Można wykonać oświetlenie w ramach inicjatywy lokalnej, wówczas to mieszkańcy 
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partycypują w kosztach budowy oświetlenia. Wnioski można pobrać ze strony BIP.  

 

- namalowania pasów w osi jezdni w ul. Średniej  

C. Ball – Dyrektor WUM – linie w osi jezdni są namalowane, corocznie je odświeżamy 

temat zostanie przyjęty do realizacji. 

 

- oznakowania posesji położonych w nowej części ul. Jagodowej oraz ograniczenia prędkości 

w w/w ulicy (p. Cybińska), 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – oznakowanie posesji zostanie wykonane w okresie 

wiosennym. Co do ograniczenia prędkości można rozważyć postawienie znaku „Strefa 30”  

w ul. Jagodowej. 

 

- złej widoczności przy wyjeździe z ul. Jagodowej w ul. Średnią – rozrosły się w tym miejscu 

akacje (p. W. Piekut) 

- postawienia 4 lamp w ul. Sosnowej (p. Ojczenasz) oraz dodatkowych barierek ochronnych 

na skrzyżowaniu ul. Kujawskiej – Parkowej, jest niebezpiecznie ponieważ rowerzyści 

wjeżdżają wprost pod koła samochodów, 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – rozważymy wykonanie barierek od przejazdy 

kolejowego i wzdłuż torów. Doświetlenie ul. Sosnowej nie jest zaplanowane w budżecie na 

2017 r. 

 

- zabezpieczenia chodnika uszkodzonego przy zbiegu ulicy Kujawska – Lipowa  

(p. B.Woźniacka), 

 

- zlikwidowania znaku STOP przy przejeździe kolejowym w ul. Parkowej – Kujawskiej  

(p. Ojczenasz), 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – PKP nie wyrazi zgody na likwidację znaku STOP 

przy żadnym ze swoich przejazdów kolejowych. 

 

- możliwości położenia światłowodu w ul. Powstańców na odcinku od ul. Średniej do drogi 

krajowej nr „10”, dostęp do szybkiego Internetu ułatwił by prace wielu firmom tam 

funkcjonujących (mieszkaniec), 

T. Substyk – Burmistrz MiG – firma poprowadziła światłowód do Parku Przemysłowego, 

ul. Kujawskiej, ul. Toruńskiej w 85% inwestycja finansowana z UE. Miało to na celu spięcie 

ze sobą obiektów użyteczności publicznej. Temat do rozeznania.  
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- pouczania przez policję rowerzystów, którzy nie oznakowani poruszają się po drodze 

zamiast korzystać ze ścieżki rowerowej m.in. w ul. Średniej, w ul. Powstańców, w ul. Leśnej 

(p. T. Głowski), 

 

- złego stanu nawierzchni ścieżki rowerowej przy ul. Średniej (mieszkanka), 

T. Substyk – Burmistrz MiG – ścieżka była realizowana przez Starostwo Powiatowe, teren 

pod ścieżkę udostępniło Nadleśnictwo, które nie wyraziło zgodę na wykonanie ścieżki 

asfaltowej. Zwrócimy się do Nadleśnictwa o wycięcie lub przycięcie akacji, które utrudniają 

poruszanie się rowerzystą. 

 

- braku oświetlenia ul. Średniej, jest ciemno i niebezpiecznie, a rowerzyści nieoznakowani, 

poruszają się drogą zamiast korzystać ze ścieżki rowerowej (mieszkanka),  

T. Substyk – Burmistrz MiG – jeśli uda się sprzedać tereny wchodzące w skład majątku 

Gminy to będzie można rozpocząć realizację dalszych inwestycji jak oświetlenie czy 

utwardzenie dróg. 

 

- możliwości wykonania chodnika u zbiegu ul. Średniej i Powstańców (piesi poruszają się po 

ścieżce rowerowej – p. Kamrowska), 

T. Substyk – Burmistrz MiG – nie ma w tym miejscu terenu, aby można było przeznaczyć 

pod budowę chodnika. Trzeba rozważyć inne rozwiązanie. 

 

- złego stanu nawierzchni w ul. Sosnowej, w miejscu gdzie kończy się kostka brukowa, 

zaczyna droga gruntowa (p. Woźniacka),   

 

- terminu wykonania kanalizacji sanitarnej w ul. Jagodowej, czy będzie to 2020 rok jak 

wynika z Wieloletniego Planu opracowanego przez ZGK ? (p. W. Piekut), 

J. Gapski – Prezes ZGK Sp. z o.o. – rozważamy zaprojektowanie kanalizacji w ul. 

Jagodowej, jednak istnieją pewne utrudnienia w postaci przebiegu kanalizacji. Najkrócej 

byłoby poprowadzić ją przez las, który należy do kościoła, gdzie jest wymagana ich zgoda.  

 

- podłączenia sieci wodociągowej do ul. Jagodowej (p. Cybińska), 

J. Gapski – Prezes ZGK Sp. z o.o. – sieć wodociągowa będzie realizowana w 2018 roku. 

 

- braku miejsc w zapisach na Uniwersytet III Wieku oraz przebiegu drogi krajowej nr „10” 

(mieszkaniec), 

T. Substyk – Burmistrz MiG – będzie na to szansa, ponieważ w planach mamy rozbudowę 
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górnej części budynku Centrum Edukacji i Aktywizacji. 

Nie ma jeszcze gotowej koncepcji przebiegu tej drogi, prawdopodobnie przebieg będzie jak 

dotychczas, wykonane zostaną trzy główne węzły tj. w Makowiskach, przy ul. Kujawskiej  

i w Przyłubiu. GDDKiA ogłosiła przetarg na opracowanie Studium korytarzowego. Następnie 

powinny zostać ogłoszone konsultacje społeczne.  

 

- remontu lampy przy ul. Kujawskiej (p. Franaszuk). 

 

- wykonywania przez gminę badań jakości powietrza (uciążliwe zapachy z firmy Drobex,  

z ubojni, padlina) (p. W. Piekut) 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza – jeśli mamy zgłoszenia, to Gmina stara się 

interweniować. Zapach rozchodzi się różnie w zależności od warunków pogodowych. Zapach 

jest szczególnie uciążliwy tylko w przypadku załadunku padliny do samochodów. Również 

podczas nawożenia przez rolników pól. 

  

  Zebranie zakończono o godz. 19.45. 

 

Protokołowała                                                                            Przewodniczący zebrania 

Katarzyna Ciudzińska                                                                      Tomasz Głowski 

 

 

 

   

 

 

   

 

    

   

 

 

 

 

 


